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A	madárinfluenza	megjelenése	félelmet	keltett	a	világban	nemcsak	a	gyakrabban	érintett	ázsiai
országokban,	hanem	Európában	is.	Ma,	amikor	már	nagyon	sok	korábban	félelmetes,	és	halálos	betegség
megelőzhető,	megfelelő	oltóanyagokkal,	ezektől	vár	segítséget	mindenki.	Így	van	ez	a	madárinfluenza	elleni
oltóanyaggal	is,	amelyről	most	rendeltek	készletet,	az	Egészségügyi	Világszervezet.	A	készlet	egy	részét
tőlünk	magyaroktól	veszik.	Windisch	Judit	összeállítása.

Stratégai	raktárat	hoz	létre	az	Egészségügyi	Világszervezet,	a	EHO	madárinfluenza	elleni	oltóanyagok
tárolására.	A	magyar	vakcinát	gyártó	cég,	az	OMNI	Invest	kft.	a	WHO	megkeresésére	100	ezer	oltóanyagot
ajánlott	fel,	mondta	Németh	Zsolt,	az	kft.	szóvivője.
Adományként	tekintjük,	ingyenes	felajánlásként	szeretnénk	ezzel.

Miért	jó	ez,	ez	reklám	az	országnak.
Én	azt	gondolom,	hogy	itt	nem	üzleti	érdekeket	kell	elsősorban	szem	előtt	tartani,	a	WHO	felismerte	a	madárinfluenza
által	okozott,	veszélyt.	És	szeretne	egy	olyan	ütköző	készletet	létrehozni,	amely	a	legveszélyeztetettebb	helyzetekben,
országokban,	bele	lehet	avatkozni.	Mi	ehhez	szeretnénk	segítséget	nyújtani,	nem	gondoltuk,	reklám	célokra,	vagy
bármilyen	más	egyéb	üzleti	előnynek.

A	reklámot	csak	azért	kezdtem	el	feszegetni,	mert	hogy	nemcsak	Magyarországon	gyártanak	madárinfluenza
elleni	oltóanyagot,	és	a	híradóban	elhangzott	az,	hogy	másik	két	országtól	és	kap	a	WHO	vakcinákat.	Miben
különbözik	az	ő	vakcinájuk,	a	mienktől.
Én	nem	szeretnék	összehasonlítást	tenni,	sem	a	gyártók,	sem	az	országosan	ma	oltóanyagok	között.	Azt	tudomásul
veendő	tény,	hogy	a	magyar	oltóanyag	az	egy	törzskönyvezettel	rendelkezik.	Magyarországon	rendelkezik	engedéllyel.
Való	igaz,	hogy	más	gyártók,	más	országokban	is	folytattak,	illetve	állítottak	elő	készítményeket.	Az	fő	készítmények
hatékonyságáról	őket	kellene	megkérdezni.

Rendelt	már	önöktől	valaki	oltóanyagot.
Számos,	országgal,	és	termelővel,	gyártóval	állunk	szoros	szakmai	kapcsolatban.	Tekintettel	arra,	hogy	sok	esetben
szerződés	közeli	állapotba	is	tartanak	ezek	a	megbeszélések.	Üzletpolitikai,	és	etikai	okok	miatt,	részleteket	erről	nem
szeretnék	elárulni.

Németh	Zsolt	azt	nem	tudta	megmondani,	hogy	mikorra	jön	létre	a	raktár.	Azt	sem	dőlt	még	el,
Magyarországról	meddig	kell	kiszállítani	a	vakcinákat.	Annyi	bizonyos,	ez	a	felajánlás	az	itthoni	készletet
nem	befolyásolja.	Németh	Zsolt	beszélt	arról	is,	a	tavaly	törzskönyvezett	vakcina,	a	jelenleg	létező
madárinfluenza	vírustörzs,	a	H5	N1	ellen	hat.	Ha	mutálódik	a	vírus,	rövid	időn	belül	tudnak	ellene
gyógyszert	gyártani,	tette	hozzá	Németh	Zsolt.
Technológia	bármely	pillanatban	alkalmas	arra,	hogy	átállítsuk	egy	új	vírustörzsnek	a	befogadására.	Nem	tudja
megmondani	senki,	hogy	mikor	alakul	ki	a	mutáns	vírustörzs,	amely	már	emberről,	emberre,	járvány	méretekben	képes
megbetegedést	okozni.	De	természetesen	a	technológiánk	finom	hangolásának	tekintetében	is	megtörtént	bármikor
képesek	vagyunk	befogadni,	ezt	a	vírustörzsek,	és	nagyon	rövid	időn	belül	megkezdeni,	az	új	fajta	oltóanyag	előállítását.
Ez,	az	oltóanyag	abba	a	körbe	tartozik,	amelyből	elsősorban,	és	legelső	körben,	a	magyar	lakosság	védelmét	fogjuk
biztosítani.

Mennyi	a	nagyon	rövid	időn	belül.
Ez	attól	függ,	hogy	milyen	időn	belül	kapjuk	meg	az	egészségügyi	világszervezettől	a	többi	gyártóval,	a	világ	járványt
okozó,	mutáns	törzset.	A	vírustörzs	Magyarországra	történő	beérkezésétől	számítva,	2-2.5	hónapon	belül	meg	tudjuk,
kezdeni	az	újfajta	oltóanyag	kibocsátását.	Az	akkor	már	heti	500	ezer	dózis	mennyiségben.

De	gondolom,	hogy	azt	is	törzskönyveztetni	kell,	vagy	nem	ilyenkor	valami	sürgősségi	eljárás.
Különleges	eljárási	szabályok	vonatkoznak.

Pályázat	során,	kétmilliárd	forint	költségvetési	pénzhez	jutott	tavaly	a	kft.	cserébe	viszont	az	oltóanyag
eladásából	származó	pénz	egy	részét,	nagyjából,	15	százalékát,	be	kell	fizetnie	az	államnak.
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